
 
  

 

 

Teljes átvilágítást tervez a végrehajtói kamaránál Szekér Judit miniszteri biztos 
HORVÁTH CSABA LÁSZLÓ 

 

Teljes átvilágítást terveznek a végrehajtóknál Mától miniszteri biztos felügyeli a kamarát · Nem 

kizárt, hogy büntetőfeljelentések lesznek 

 

Tapasztalt szakembert állít az Igazságügyi Minisztérium a Magyar Bírósági Végrehajtói 

Kamara mellé. Szekér Judit, aki eddig a tárca igazságügyi felügyeleti főosztályát vezette, ma 

kezdi meg munkáját miniszteri biztosként, és a köztestület teljes átvilágítását ígéri. Mint 

mondta, szemléletváltásra van szükség a közbizalom helyreállításához az adósságbehajtás 

területén. Az Országgyűlés nemrég elfogadta a végrehajtásról szóló törvény módosítását, 

amely lehetővé teszi, hogy miniszteri biztost nevezzenek ki a Magyar Bírósági Végrehajtói 

Kamara mellé. Az indoklás szerint a cél az igazságszolgáltatásba vetett közbizalom 

helyreállítása.  

 

– Ezt a posztot ön tölti be. Mi lesz a feladata?   

 

– Nagyon széles körű felhatalmazást kaptam. Tulajdonképpen minden olyan feladat, ami a 

kamara elnökét megillette, hozzám fog tartozni, illetve úgy is fogalmazhatok, hogy a kamara 

vezetése a hozzájárulásom nélkül nem hozhat majd önálló döntést.   

 

– A tervek szerint a megbízatása egy évre szól, és a köztestületen belüli rendrakás a célja. Mivel 

kezdi?   

 

– Az első feladat a köztestület nagyon széles átvilágítása lesz, ami a teljes működésüket fogja 

érinteni. Elemezni fogjuk a bevételeket, illetve a kiadásokat, s megpróbáljuk majd végigkövetni, 

hogy azokat a bevételeket, amelyeket jogszabály alapján a kamarai közfeladatok ellátására kellett 

fordítani, valóban arra költötték-e. Arról is van tudomásunk, hogy viszonylag nagy összegű 

tartaléka van a kamarának, azt is ellenőrizni fogjuk, hogy ez az összeg akkora-e, mint amennyinek 

ott kell lennie. Továbbá jogi átvilágítást is végzünk. Meg fogjuk vizsgálni, hogy a kamara milyen 

típusú szerződéseket kötött, milyen kötelezettségvállalásai vannak. Az elmúlt öt évet fogjuk 

vizsgálni, vagyis elévülési időn belül mindent. Ezentúl ellenőrizni fogjuk a kamara informatikai 

rendszerét. Fontos áttekinteni, hogy az ügykezelőrendszer, a nyilvántartás, illetve a közhiteles 

adatbázis rendszere mennyire megbízható, és mennyire követhető, ha esetleg valaki belenyúl 

ezekbe a rendszerekbe.   

 

– Mekkora stáb fog a keze alatt dolgozni, milyen szakemberekkel érkezik a kamarába?   

 

– Tíz-tizenkét fős szakmai csoportot állít össze az Igazságügyi Minisztérium. Jogászok, 

gazdasági, valamint informatikai szakemberek lesznek a segítségemre a munka során, vagyis a tárca 

nem hagy magamra ennek az igen nagy feladatnak az elvégzésében.   

 

– A Magyar Nemzet számtalan esetet mutatott be az elmúlt fél évben, amelyek a végrehajtókkal 

kapcsolatos szabálytalanságokra, visszaélésekre és törvénytelenségek gyanújára mutattak rá. Önök 

most belelátnak majd a kamara összes lapjába. Számítanak-e arra, hogy súlyos visszaélésekre 

bukkannak?   

 

– Ha olyat tapasztalunk, ami visszaélésekre utal, természetesen meg fogjuk tenni a szükséges 

lépéseket. Nem kizárt, hogy lesznek büntetőjogi feljelentések, de korai erről beszélni. Fontos 

szétválasztani az egyes önálló bírósági végrehajtókkal kapcsolatos esetleges visszaéléseket, illetve a 

kamara működésének esetleges szabálytalanságait. Ami bizonyos, hogy egy komoly 



összeférhetetlenségi vizsgálatot is elvégzünk majd, hiszen magunk is látjuk a cégadatokból, hogy a 

végrehajtók és a kamara tisztségviselői is vezetői, illetve tulajdonosai gazdasági társaságoknak, ami 

összeférhetetlenségi ok.  

Ezeket meg kell szüntetni. Ugyanakkor előzetes feltételezéseink nem lehetnek. Előítéletek nélkül 

kezdjük meg a munkát, mindent meg fogunk vizsgálni, és értékelni fogjuk, hogy amit találunk, az 

milyen jelentőséggel bír.   

 

– Milyen tapasztalatai vannak, mennyire ismerős a végrehajtás területén? Meglepetés lesz a 

személye a kamarában?   

 

– Az egyik legfontosabb feladatom volt a felügyeleti tevékenységem során, hogy minél inkább 

megismerjem a végrehajtás területét, a kamara működését, vagyis egy nagyon komoly 

kapcsolatfelvétel és tapasztalatszerzés előzte meg a kinevezésemet. Heti rendszerességgel 

látogattam a kamarát, s megismerkedtem mindazzal, amivel lehet. A testület elnöksége már ismer, 

vélhetően nem nagy meglepetés számukra, hogy engem neveztek ki a posztra.   

 

– A végrehajtás és az adósságbehajtás komoly szaktudást igénylő és rendkívül érzékeny terület 

különösen az emberek magántulajdonhoz fűződő joga és kapcsolata miatt. A törvény megköveteli a 

jogi végzettséget a végrehajtóktól, nagy részüknek még sincs meg a képzettsége. Mi a véleménye, 

nem volna szükséges jogászokat kinevezni erre a területre?   

 

– Valóban alacsony a jogász végrehajtók száma, mindössze húsz-huszonöt százalékuknak van 

jogi végzettsége. Ugyanakkor a kamarában megvan a szándék arra, hogy 2022-től már csak jogi 

végzettségű hatósági személyek dolgozhassanak végrehajtóként. Nem követelte meg mindig a 

törvény a jogász végzettséget, a visszamenőleges jogalkotás pedig nem lehetséges. A végrehajtói 

hivatásrend érzi, hogy ezen a területen változtatni kell.   

 

– Viszont 2022 még messze van, az első devizahiteles törvény pedig rámutatott arra, hogy 

komoly a gond a végrehajtóknál, jogász végzettség nélkül próbálják értelmezni a jogszabályokat, és 

számtalan hibát követtek el. Szinte biztos, hogy a devizahitelekkel még lesz feladatuk a 

végrehajtóknak a következő években. Várható valamilyen ideiglenes intézkedés?   

 

– Elképzelhető egy olyan megoldás, hogy a jogalkotó előírja a nem jogász végrehajtóknak, hogy 

álljanak szerződéses kapcsolatban egy ügyvéddel. Ezzel ezek a hatósági személyek megkaphatnák 

azt a háttértámogatást, ami ahhoz kell, hogy meglegyen a szakmai ismeretük. Egyelőre ezen 

gondolkozunk. Az biztos, hogy egyik napról a másikra nem lehet megkövetelni a jogász 

végzettséget, nem lehet olyan szabályokat hozni, amelyek alapjaiban rengetik meg a végrehajtási 

rendszert. Az adósságbehajtás az igazságszolgáltatás része, olyan megoldásokat kell alkalmazni, 

amelyek nem teszik tönkre, nem akasztják meg a terület működését. A szerződéseket teljesíteni kell, 

elengedhetetlen ennek a feladatnak a biztosítása.   

 

– Ugyanakkor fontos a szabályok betartása is. A minap beszámoltunk arról, hogy egy végrehajtó 

nyolc éven át sértette a rá vonatkozó törvényi rendelkezéseket, a felelősségre vonás viszont 

elmaradt. A kamara mindössze annyit tett, hogy felszólította a végrehajtót a magatartás 

megszüntetésére. Ezek az esetek sem segítik a közbizalom helyreállítását.   

 

– Ebben bizonyos, hogy komoly változások lesznek. Egyrészt a panaszügyek felügyeletét 

márciustól az Igazságügyi Hivatal látja el. Másrészt az egyértelmű, hogy ami nem szabályszerű, 

annak következményekkel kell járnia. Továbbá várható az is, hogy a kamara egy etikai kódexet 

fogad el, amely szerint a jövőben nem kizárt, hogy ami szabályos, de nem erkölcsös, az is lehet 

alapja annak, hogy fegyelmi eljárás induljon a végrehajtóval szemben.  



Fontos hangsúlyozni, hogy nem csupán a szabályok követésének kell kiemelt figyelmet szánniuk 

a jövőben a végrehajtóknak, hanem az empatikus, erkölcsös és etikus magatartásnak is, ami éppen a 

terület érzékenysége miatt kulcsfontosságú kell hogy legyen.   

 

Magyar Nemzet – 2014. 12. 05. (1,6. oldal) 

 


